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ANMODNING OM FORETRÆDE FOR 
KULTURUDVALGET  

Kære udvalg 
 
Grakom, Brancheforeningen for Kommunikation, Design & 
Medieproduktion ønsker foretræde i forbindelse med behandlingen af 
B 113 om afskaffelsen af blankbåndsordningen. 
 
Grakoms medlemsvirksomheder oplever mange gener med ordningen, 
der skal søge at kompensere rettighedshavere for lovlig kopiering af 
musik gennem en afgift på blanke medier – CD’er, DVD’er og USB-
sticks.  
 
Salget af disse medier er faldet markant de seneste år, og ligeså er 
provenuet fra ordningen. Byrderne ved at administrere den for 
virksomhederne består dog, og derfor mener Grakom blandt andet, at 
der ikke længere er et rimeligt størrelsesforhold mellem byrderne og 
ordningens provenu. 
 
Dertil kan det siges, at ordningens provenu mestendels bliver brugt til 
projekter, der i ringe grad kan betragtes som kompensation for 
kopiering. 
 
Dette vil jeg meget gerne uddybe for udvalget ved et foretræde.  
 
Med venlig hilsen, 
Thomas Torp 
Administrerende direktør i Grakom 
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